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Będą 
badać glebę
Rolnicy z terenu gminy Pęcław 
mogą skorzystać z praktycznie 
bezpłatnych badań swojej gleby. 
Jest to możliwe dzięki współpracy 
miedziowej spółki z Okręgową 
Stacją Chemiczno-Rolniczą oraz 
samą gminą. 
 Str. 5

Podzielą 
chleb
Powiatowe Święto 
Plonów w tym 
roku odbędzie się 
w Grębocicach 
6 września. Jedną 
z atrakcji imprezy, której 
patronuje starosta 
polkowicki, będzie 
występ góralskiego 
zespołu ze Szczyrzyca, 
z zaprzyjaźnionego 
powiatu limanowskiego. 
Goście będą mieli okazję 
podziwiać najpiękniejsze 
wieńce naszych gmin. 
 Str. 6

Tak czy inaczej, sezon 
dożynkowy trwa i znów 
możemy smakować pysz-
ności,  jak ie so łec t wa 
serwują na swoich sto-
iskach. Oczywiście, naj-
wyżej cenione są potrawy 
i specjały, przygotowane 
z własnych plonów i we-
dług oryginalnej receptu-
ry – choć często bywa, że 
na takiej imprezie kolejki 

ustawiają się również do 
tradycyjnych pierogów. 
Na świeżym powietrzu, 
w  miłym towarzystwie 
i przy dźwiękach muzyki 
wszystko po prostu sma-
kuje wyśmienicie. O tym, 
jak świętowali miesz-
kańcy gmin Chocianów 
i Przemków, a także o ko-
lejnych imprezach pisze-
my na str.  6,12 i 13.

Nadeszła pora na pierwsze podsumowania 
tegorocznych plonów. Sucha wiosna, upalne lato, 
przeplatane wichurami nie sprzyjały rolnikom, choć 
generalnie mówi się, że zbiory nie będą dużo gorsze 
od tych z ubiegłego roku. Poszkodowanym rząd 
obiecał pomoc w wysokości 488 mln zł.

KURIER
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Spotkali się
w Michałowie
Łemkowska Watra znów 
zapłonęła, a wraz z nią na polanie 
w Michałowie pojawiło się 
kilkanaście etnicznych zespołów 
śpiewających i tańczących. 
Spotkanie Łemków na Obczyźnie 
odbyło się już po raz 35.  Str. 7
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Wieści 
z regionu

W przeddzień rocznicy tragicznych wydarzeń stanu wojennego Polska 
zobaczyła zdjęcie jednej z ofiar na� reklamie wódki.

Region w szoku

AKTUALNOŚCI

Słodko nie będzie
Polkowicka policja zatrzyma-
ła 36-latka z Przemkowa, po-
dejrzanego o kradzież uli. Do 
kradzieży doszło na początku 
sierpnia w Nowym Dworze (gm. 
Radwanice). Sprawca zabrał 
7 uli z 20 ramkami wewnątrz 
wraz z rodzinami pszczeli-
mi oraz innymi akcesoriami 
pszczelarskimi. Właściciel pa-
sieki oszacował starty na bli-
sko 6 tys. zł. Na szczęście ule 
i pszczoły udało się odzyskać. 
Złodziej miodu miał nie będzie: 
grozi mu do 5 lat więzienia.

Smaki regionu
Rozstrzygnięto 15. Edycję wo-
jewódzkiego konkursu „Nasze 
Kulinarne Dziedzictwo – Smaki 
Regionów” i wyłoniono najlep-
szy tegoroczny regionalny pro-
dukt żywnościowy – pasztet ba-
rani z powidłami śliwkowymi na 
ostro oraz jagnięcinę duszoną 
z warzywami Dariusza Słabic-
kiego oraz najlepsze potrawy 
dolnośląskie: pasztet w słoiku 
Sylwii Kicuły (produkt pocho-
dzenia zwierzęcego), ser gór-
ski sudecki Lucyny i Sylwestra 
Wańczyków (produkty mlecz-
ne), miód spadziowy ze spadzi li-
ściastej pasieki w Niemczy (mio-
dy), kasztan jadalny H.M.E Mali-
nowskich (przetwory owocowe), 
makaron gryczany Fabijańskich 
z Jeleniej Góry (produkty zbo-
żowe), kwas chlebowy na mięcie 
Małgorzaty Bliskowskiej (napoje 
bezalkoholowe), wino gronowe 
Winnicy Adoria oraz piwo „Zie-
larka” Karola Sadłowskiego (na-
poje alkoholowe). Piwo „Sobótka 
Górka 16” zostało uhonorowa-
ne Pucharem Polskiej Akademii 
Sztuki Kulinarnej – Ad Gustum.

6 września powinniśmy wziąć udział w referendum.

Władza pyta naród o zdanie
W referendum, zapowiedzianym 
na pierwszą niedzielę września, 
będziemy mieć więcej czasu na 
głosowanie w wyborach 
parlamentarnych czy 
samorządowych. Lokale referen-
dalne będą czynne w godzinach 
6.00-22.00. 

W reklamie wykorzystano 
najsłynniejsze zdjęcie z okresu 
stanu wojennego. To, które 31 
sierpnia 1982 r. zrobił w Lubinie 
Krzysztof Raczkowiak, przedsta-
wiające śmiertelnie postrzelone-
go przez milicję Michała Adamo-
wicza. W internecie zawrzało.

– Jak to zobaczyłem, to po 
prostu odebrało mi mowę – w ten 
sposób na widok reklamy zareago-
wało wielu mieszkańców nasze-
go regionu. Oburzonych, wręcz 
wściekłych na biznes, który do 
tego stopnia nie liczy się ani z hi-
storią ani z ludzkimi odczuciami. 
Michał Adamowicz zmarł podczas 
wydarzeń lubińskich. Ale żyje jego 
rodzina, rodziny innych Ofi ar oraz 
inni uczestnicy Sierpnia’82. 

Skandal

Odzew na reklamę był na-
tychmiastowy: prezydent Lubina 
oświadczył, że w imieniu miasta 
wytoczy Polmosowi Bielsko-Bia-
ła proces. – Proste przeprosiny za 

tak haniebną kampanię na niewie-
le się zdadzą – powiedział. Zawia-
domienie do prokuratury złożyła 
też Solidarność Zagłębia Miedzio-
wego. – Żeby nikt nigdy nie pomy-
ślał, aby w tak głupi sposób wyko-
rzystywać tamte fakty – oznajmił 
szef związku Bogdan Orłowski. 

Prokuratura już wszczęła 
śledztwo. Zbada, czy doszło do 
znieważenia osób, które są na fo-
tografi i. Zajmie się też kwestią bez-
prawnego użycia zdjęcia. Krzysz-
tof Raczkowiak złożył już zezna-
nia w tej sprawie i potwierdził to, 
co mówił publicznie w ostatnich 
dniach: nie udzielił ani Polmosowi 
ani agencji reklamowej zezwolenia 
na wykorzystanie zdjęcia.

Ignorancja?

Wpisy, jakie pojawił y się 
w sieci, nie zostawiają na po-
mysłodawcach reklamy suchej 
nitki. A na Facebooku pojawiło 
się nowe konto: „Lubin Żytniej 
nie pije”. Ciekawe, że dokładnie 

w tym samym czasie w jednym 
z hipermarketów właśnie tę mar-
kę wystawiono w promocji na 
głównym przejściu… 

Kto zawinił w całej sprawie? 
Agencja z Torunia w przeprosi-
nach, skierowanych również do 
zleceniodawcy, czyli Polmosu, 
sugeruje że była to „daleko idą-
ca ignorancja i brak profesjonali-
zmu” pracownika odpowiedzial-
nego z publikację oraz następ-
stwo zaniedbań na etapie kon-
troli treści. Sam producent ponoć 
zerwał już z agencją współpracę. 
Ale przecież w Polmosie też mu-
siał być ktoś, kto projekt reklamy 
i efekt końcowy zatwierdził. 

W opinii wielu specjalistów 
marketingu działania zarówno 
agencji, jak Polmosu były celo-
we: skandal wpisano w  kosz-
ta, aby zyskać rozgłos i wzrosła 
sprzedaż. Według innych, trudno 
szukać większej wpadki w branży 
reklamowej. 

Żytnia Extra powinna mieć 
kaca, jak stąd do Vegas. Kibice ze 
Stowarzyszenia Sympatyków Za-
głębia Lubin uważają, że jej pro-
ducent powinien dodatkowo sfi-
nansować kampanię, mającą po-
szerzyć wiedzę rodaków na temat 
Zbrodni Lubińskiej, i to za grube 
miliony.  Mirosława Bożyńska
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 Budujemy baseny?
Zarząd województwa dolnośląskie-
go jesienią ma ogłosić konkurs, w ra-
mach którego wyłonionych zostanie 
pięć pierwszych gmin, na terenie któ-
rych powstaną pływalnie. „Delfi nki” 
to nowy projekt, przez ministerstwo 
sportu uznany za pilotażowy. Zakła-
da on budowę przy szkołach małych 
krytych pływalni z 4-torową niecką 
basenową o wym. 8,5 x 16,67 m i głę-
bokości od 09, do 1,35 m. Koszt bu-
dowy jednej pływalni to ok. 5 mln zł. 
Program będzie współfi nansowany 
z budżetu województwa, minister-
stwa oraz wkładu własnego gminy. 

 Pawilon jak nowy
Dolnoślązacy będą mogli podziwiać 
i zwiedzać kolejny zabytkowy obiekt. 
Mowa o Pawilonie Czterech Kopuł, 
który mieści się w sąsiedztwie wro-
cławskiej Hali Stulecia. Dzieło Han-
sa Poelziga, zbudowane w latach 
1912-1913, pełniło funkcję wysta-
wienniczą, a w czasach PRL służyło 
wytworni fi lmów fabularnych. Teraz 
będzie oddziałem Muzeum Narodo-
wego we Wrocławiu. Na przebudowę 
obiektu, która kosztowała ok. 85 mln 
zł, pieniądze przekazały Europejski 
Fundusz Rozwoju Regionalnego (52,8 
mln zł), Samorząd Województwa Dol-
nośląskiego (31,3 mln zł) i Muzeum 
Narodowe (603 tys. zł). 

(mb)  

Po przebudowie powierzch-
nia wystawiennicza pawilo-

nu wynosi 6 246 m kw. 
Będą na niej prezentowane 
zbiory sztuki współczesnej.

Na karcie do głosowania 
znajdą się trzy pytania: „Czy jest 
Pani/Pan za wprowadzeniem 
jednomandatowych okręgów 
wyborczych w wyborach do Sej-
mu Rzeczypospolitej Polskiej?”; 
„Czy jest Pani/Pan za utrzyma-
niem dotychczasowego sposobu 
fi nansowania partii politycznych 
z budżetu państwa?”; „Czy jest 
Pani/Pan za wprowadzeniem za-

sady ogólnej rozstrzygania wąt-
pliwości co do wykładni prze-
pisów prawa podatkowego na 
korzyść podatnika?”. Na każde 
z tych pytań udzielamy odpowie-
dzi poprzez postawienie znaku 
„x” w kratce obok słowa „TAK” 
albo „NIE”.

Żeby referendum było waż-
ne, powinno się odbyć bez na-
ruszenia prawa. A żeby wyniki 

były wiążące dla organów wła-
dzy, musi w referendum wziąć 
udział więcej niż połowa upraw-
nionych do głosowania.

Pytania są jednak tak sfor-
mułowane, że mogą zaledwie 
wskazać kierunek zmian, za ja-
kimi opowiedzą się Polacy, a nie 
konkretne rozwiązania. 

(mb)
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Konkursowe dania 
i specjały wystawiono
 20 sierpnia w Pasażu 

Grunwaldzkim.

„Gdy wieczór kawalerski wymknie się spod kontroli. 
Wina Żytniej? KacVegas? Scenariusz pisany przez Żytnią” 
– takimi dopiskami zaopatrzono fotografi ę, reklamującą 
na Facebooku jedną z alkoholowych marek. Że niby 
czterech kolegów niesie pijanego po imprezce…

Historyczna fotogra-
fia, jedna z wielu, 
jakie Krzysztof 
Raczkowiak zrobił 
podczas wydarzeń 
lubińskich. Na 
zdjęciu obok: autor 
fotografii pod 
Pomnikiem Pamięci 
Ofiar Lubina’82.  
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W skrócie
●  Ruszyła akcja mycia naziemnych pojemników w Osiedlo-

wych PSZOK-ach. Usługę na zlecenie Związku wykonuje 
Galeria Czystości z Piły. W ciągu dwóch tygodni firma umyje 
ponad 2 tys. pojemników we wszystkich gminach Związku.

●  Mieszkańcy coraz chętnie korzystają z możliwości pozbycia 
się problemowych odpadów w Centralnym PSZOK-u przy ul. 
Działkowej 18 w Polkowicach. Od otwarcia w kwietniu do 
końca lipca Punkt odwiedziło 2360 osób.

(mb)

Wybieramy firmę, która odbierze  
odpady.

Nowy przetarg i zasady
Trwają procedury, związane z wyborem firmy, która 
odbierze i zagospodaruje odpady komunalne, 
a także będzie zarządzać Centralnym PSZOK-iem.  
Od lutego 2016 r. na terenie ZGZM wejdzie w życie 
ważna zmiana: system obejmie również część  
nieruchomości niezamieszkanych.

Wszystkie instytucje bu-
dżeto, w tym szkoły, urzędy, 
ośrodki kultury i publiczne 
placówki zdrowia, a także 
firmy, które na umowę o pra-
cę zatrudniają ponad  20 
osób od lutego 2016 r. będą 
odpowiadać i płacić za swo-
je odpady zgodnie z deklara-
cją, złożoną w biurze ZGZM. 
Nie będą więc, jak dotych-
czas, same zawierać umów 
na odbiór odpadów. To jedna 
z ważniejszych zmian w sys-
temie, która też znalazła się 
w treści przetargu.

Inna nowinka dotyczy 
zbiórki odpadów wielkoga-

barytowych. „Wystawki” 
zastąpi gratowóz, który bę-
dzie podjeżdżał w wyznaczo-
ne dni – wyłącznie w soboty 
- pod Osiedlowe PSZOK-i.  

Do obowiązków firmy, 
która wygra przetarg bę-
dzie również zbiórka prze-
terminowanych leków oraz 
usuwanie odcieków z pojem-
ników na odpady zmieszane 
i ich dezynfekcja. 

Otwarcie ofert nastąpi  
7 września. Wtedy dowiemy 
się, ile firm chciałoby świad-
czyć odpadowe usługi na na-
szym terenie przez ponad 3 ko-
lejne lata - i za jaką cenę.  (mb)

Wizyta ukraińskich samorządowców odbywa-
ła się w ramach Polsko-Kanadyjskiego 

Programu Wsparcia Demokracji. Projekt 
finansują ministerstwa spraw zagranicznych 

obu krajów. 

Odwiedzili nas samorządowcy z Ukrainy. 

Pytali, jak to  
zrobiliśmy
Jedenastoosobowa grupa Ukraińców gościła 
w Polkowicach. Celem wizyty było poznanie  
organizacji gospodarki odpadami. 

Delegację tworzyli samo-
rządowcy i przedstawiciele 
organizacji pozarządowych 
niemal z całej Ukrainy. Do 
Polski przyjechali, by zoba-
czyć, jak samorządy mogą 
przyczynić się do poprawy 
jakości usług publicznych. 
Ukraina jest w przededniu 
kolejnych zmian: powstania 
jednostek samorządu tery-
torialnego, czyli gmin. To-
też nasi wschodni sąsiedzi 
z zainteresowaniem przy-
glądali się i przysłuchiwali 
wszystkiemu, co związane 
jest z organizacją życia gmi-

ny. Centralny PSZOK zrobił 
na naszych gościach ogrom-
ne wrażenie.

– Nigdy nie widziałem 
podobnego miejsca – przy-
znał jeden z wizytujących.

Pytania dotyczyły w zasa-
dzie wszystkiego, co związa-
ne jest z gospodarką odpada-
mi: ile kosztowało utworzenie 
systemu, ile wybudowanie 
CPSZOK-u, jak prowadzona 
jest edukacja wśród miesz-
kańców, jak wyglądała budo-
wa Osiedlowych PSZOK-ów, 
czy ludzie chcą segregować 
odpady.  (mb)
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Przypomnijmy, że Cen-
tralny Punkt Selektywne-
go Zbierania Odpadów Ko-
munalnych w Polkowicach 
został wybudowany m.in. 
dzięki dotacji z NFOŚiGW. 
W  umowie o  dofinanso-
waniu znalazły się zapisy, 
które ZGZM musiał zre-
alizować – i właśnie one 
były przedmiotem kontro-
li. Przedstawiciel Departa-
mentu Kontroli Przedsię-
wzięć w Funduszu spraw-
dzał dokumentację tech-
niczną, zgodność informa-
cj i o przedsięwzięciu prze-
kazywanej do NFOŚiGW, 
przyjrzał się projektowi od 
strony formalno-prawnej, 
ocenił ryzyko zachowania 
trwałości inwestycji, a tak-
że prowadzone działania in-
formacyjno-promocyjne na 
temat Punktu.

– Co do sposobu wyło-
nienia wykonawców, pro-
wadzenia robót, zapłaty 
za wykonane prace, inwe-
stycja nie budzi żadnych 
zastrzeżeń. Wypełniliście 
państwo wszystkie zapisy 
umowy w zakresie efektu 
rzeczowego – powiedział 
nam Rober t  Milewsk i, 
główny specjalista w depar-
tamencie NFOŚiGW.

Co z efektem ekologicz-
nym, również wymaganym 
przez Narodowy Fundusz? 
Pod tym pojęciem kryją się 
odpady, które trafiają na 
składowisko – im ich mniej, 

tym efekt ekologiczny jest 
lepszy.

– Zgodnie z umową do 
końca 2015 r. na terenie 
ZGZM powinno być zebra-
ne o 500 ton mniej takich 
odpadów – przypomniał 
Robert Milewski. – Państwo 
przekroczyliście tę ilość już 
na koniec lipca, więc… plan 
został wykonany.

Specjalista z NFOŚi-
GW przyznał, że w tej chwi-
li nasz Centralny PSZOK 
jest najnowocześniejszym 
tego typu miejscem w Pol-
sce.

Mirosława Bożyńska

Fundusz ochrony środowiska sprawdził, jak zbudowaliśmy nasz Punkt.

Centralny po kontroli
Podczas wizytacji 
Centralnego PSZOK-u 
przedstawiciel Funduszu 
sprawdzał nie tylko to, 
czy obiekt wybudowano 
zgodnie z projektem, ale 
również czy wyposażono 
go we wszystkie elemen-
ty, urządzenia i meble.

– Obiekt został 
wybudowany zgodnie 
ze wszystkimi 
zapisami umowy 
– stwierdził 
Robert Milewski 
z Narodowego 
Funduszu Ochrony 
Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, 
który w połowie 
sierpnia prowadził 
kontrolę naszego 
Centralnego PSZOK-u. 
– Nie będę ukrywał, 
że państwa obiekt 
bardzo mi się podoba.
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Z takiego wyniku kontroli można być tylko 
zadowolonym. Na zdjęciu od lewej: specjalista 
Robert Milewski z NFOŚiGW, szef ZGZM Emilian 

Stańczyszyn oraz dyrektor działu gospodarki 
odpadami w Związku Dagmara 

 Dobroć-Śnioszek.
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RADWANICE

Było ok. 3.30, gdy prze-
jeżdżający niedaleko Piasków 
Wielkich chłopaki zauważy-
li leżący pojazd. Jak sami za-
uważyli – w ostatniej chwi-
li. Z ustaleń policji wynika, 
że kierowca zasłabł i uderzył 
w słup sygnalizacyjny. Ma-
teusz Szczepański, Albert 
Piwień i Eliasz Piwień udo-
wodnili, że strażakiem się 
jest, a nie tylko bywa: zabez-
pieczyli miejsce zdarzenia, 

pomogli poszkodowanemu 
kierowcy (miał rozciętą gło-
wę) i wezwali odpowiednie 
służby. A w internecie udo-
stępnili zdjęcie z  miejsca 
zdarzenia. Że taki wypadek 
miał miejsce, potwierdził do-
wódca JRG z komendy straży 
pożarnej w Kamieniu Pomor-
skim, Krzysztof Przydryga. – 
Jeśli pomogli, to należy im się 
za to pochwała – powiedział 
dowódca.  (mb)

Młodzi strażacy z Gaworzyc pomogli 
przy wypadku.

Czyn do pochwały
Wszystko działo się w nocy 12 sierpnia na krajowej 
„trójce”, niedaleko Wolina (zachodniopolskie). 
I akurat wtedy tą drogą jechało na wakacje trzech 
strażaków z OSP Gaworzyce.

Przygotowując plac za-
baw gmina nawiązała współ-
pracę z miłośnikami drewna. 
Dzięki zaangażowaniu Wal-
demara Sokalskiego i fi rmy 
„Rob in Wood” plac otacza 
kolorowe ogrodzenie, które 
jest dodatkowym estetycz-
nym walorem dziedzińca.

Zakup nowych urządzeń 
był możliwy dzięki dofi nan-
sowaniu z Fundacji KGHM 
Polska Miedź. Na realizację 
projektu pn. „Błękitna przy-
stań dla każdego dziecka. 
Plac zabaw przyjazny rodzi-
nom w miejscowości Gawo-
rzyce” przekazano 30 tys. zł. 

Wsparcia ze strony Fun-
dacji doczekał się również 
inny projekt: „Żyj na spor-
towo w gminie Gaworzyce”. 
W tym przypadku kwotą 20 
tys. zł zasilono fundusz na 
zakup nowych urządzeń si-
łowni zewnętrznych w kilku 
wsiach. W Dalkowie istnie-

jącą siłownię doposażono 
bieżnią wraz z wioślarzem, 
w Gaworzycach ma stanąć 
trzystanowiskowy drążek do 
podciągania, a w Dzikowie 
wyposażenie będzie wzbo-
gacone o twister i wahadło, 
drabinkę z podciągiem nóg 
oraz platformę huśtającą. 

Podobne urządzenia trafią 
również do Korytkowa.

Dzięki pomocy Fundacji  
KGHM Polska Miedź miesz-
kańcom gminy służy już sześć 
siłowni na świeżym powietrzu: 
w Gaworzycach, Grabiku, Wi-
tanowicach, Dzikowie, Koźli-
cach i Korytkowie.  (mb)

Nowe miejsce i nowe 
urządzenia. Na 
placu zabaw dla 
najmłodszych nie 
mogło zabraknąć 
karuzeli, huśtawki, 
zestawu ze 
zjeżdżalnią, linarium 
z wieżą i przeboju 
miejsc takich jak to: 
zjazdu linowego. 
Od razu stał się 
ulubioną rozrywką 
dzieci.

W gaworzyckim parku pojawił się plac zabaw.

Liny mają wzięcie

Mateusz, Albert i Eliasz już zostali okrzyknięci 
przez internautów bohaterami.
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Zabawa w linarium może przerodzić się w pasję 
wspinaczki górskiej.

Na placu znajdą dla siebie rozrywkę 
dzieci w każdym wieku.

Zjazd linowy: szlagier 
nowego placu zabaw.

To była już druga wakacyjna akcja rowerowa przygotowana przez Gminny Ośrodek Kultury. Blisko 
30-osobowa grupa rajdowiczów wyruszyła w trasę 20 sierpnia rano. W gronie przeważali członkowie 

Klubu Seniora „Optymiści”, na czele z prezesem Marianem Kobzdą. – Nie tylko przygotował trasę całego 
rajdu, ale jeszcze ciekawie opowiadał o zabytkach, które mijaliśmy – powiedziała nam dyrektor 

GOK-u Renata Piasecka-Friczka. Z Radwanic grupa pojechał m.in. do Dalkowa i Gaworzyc, pokonując na 
dwóch kółkach łącznie 32 kilometry. I, jak usłyszeliśmy, dystans wcale nie okazał się dla seniorów zbyt 

wyczerpujący. – Ależ skąd! Wszyscy „dali radę”! – zapewniła gorąco szefowa ośrodka. (mb)

Ośrodek Kultury w Radwanicach zaprosił mieszkańców na rajd rowerowy.

Lato na dwóch kółkach
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RADWANICE GAWORZYCE

 GAWORZYCE

Żyj 
na sportowo 

w gminie 
Gaworzyce.
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Nowe wejście do świetlicy w Krzydłowicach.

Czy upał, czy wichura – prace trwają.

Remontowe lato
Gmina realizuje kilka – mniejszych i większych 
– inwestycji.

W Krzydłowicach trwa 
p r z e b u d o w a  W i e j s k i e -
go Ośrodka Kultury, która 
obejmie m.in. aneks kuchen-
ny i sanitariaty w świetlicy, 
w miejsce starej kotłowni 
pojawiło się pomieszczenie 
magazynowe, dobudowano 
również wiatrołap z pod-
jazdem dla osób niepełno-
sprawnych. Remontowane 
są pomieszczenia oddziału 
przedszkolnego, biblioteki 
i wieża Ochotniczej Straży 
Pożarnej. Miłe zmiany cze-

kają też przedszkolaków 
z Rzeczycy. We wrześniu 
przy tamtejszym oddziale 
przywita ich nowy plac za-
baw.

Prace tr wają również 
na drogach. Nowy trakt po-
wstaje w Żabicach, poza tym 
naprawiane są drogi polne, 
na których grunt utwardza 
się kamiennym tłuczniem. 
Od początku roku gmina 
naprawiła już 9,5 tys. m kw. 
dróg polnych.

(mb)
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– Proponujemy studen-
tom tematy prac dyplomo-
wych z zakresu działalności 
KGHM, a potem pomagamy 

w ich realizacji – mówi dy-
rektor departamentu roz-
woju kadr Anna Trusiak. 
– W ten sposób wspieramy 
efektywność pracy uczelni, 
a jednocześnie zyskujemy 
wartość w postaci opraco-
wań analitycznych.

Korz yść jest obopól-
na, bo studenci mają możli-

wość opracowania innowa-
torskich rozwiązań w dzie-
dzinie, w której się kształcą. 
Jedną z osób, która skorzy-
stała z programu KGHM, 
jest Aleksandra Łukojko, stu-
dentka geodezji i kartografi i 
na Uniwersytecie Przyrod-
niczym we Wrocławiu. Pisze 
pracę na temat laserowego 
skanowania wyrobisk górni-
czych. Badania prowadziła 
pod okiem inżynierów z dzia-
łu mierniczego ZG Lubin. 

– Zależy mi na tym, by 
moja praca magisterska nie 
trafi ła tylko „na półkę”. Tutaj 
mam nadzieję, że wszystkie 
dane, które uzyskam, po-
służą ulepszeniu metod ska-
nowania – powiedziała stu-
dentka.

Dodajmy, że program 
KGHM je st  sk ierowany 
do wszystkich studentów 
i uczelni zawodowych. Te-
maty prac magisterskich są 
dostępne na stronie interne-
towej spółki w zakładce Ka-
riera.  (mb)

KGHM

Studentów można spotkać również� pod ziemią.

Naukowe wsparcie dla stażystów

Przyszli inżynierowie mogą zbierać materiały 
do swoich prac dyplomowych korzystając 
z pomocy i opieki specjalistów z miedziowej 
spółki. To jedna z form współpracy KGHM 
z wyższymi uczelniami.

 F
ot

. A
rc

hi
w

um
 K

G
H

M

Laserowe skanowanie to przyszłość w inwentary-
zacji wyrobisk górniczych. Wnioski z pracy studen-

tów pomogą udoskonalić i wdrożyć  techniki tej 
metody w kopalniach KGHM. 

PĘCŁAW

– Do tej pory rolnicy, 
którym zależało na takim 
badaniu, musieli sami je zle-
cić i za nie zapłacić – powie-
działa nam Agnieszka Ja-
nia-Reńska z Urzędu Gmi-
ny w Pęcławiu, przyznając, 
że mieszkańcy – zwłaszcza 
właściciele dużych gospo-
darstw rolnych – już od ja-
kiegoś czasu dopytywali się 
o możliwość dotowania ba-
dań gleby. 

Teraz taka okazja się po-
jawiła.  

– Sfinansuje je KGHM 
Polska Miedź – powiedzia-
ła nam Justyna Kozłowska 
z Okręgowej Stacji Chemicz-
no-Rolniczej, która jest jedną 
z inicjatorek obecnej akcji. 

Stacja podpisała w  tej 
sprawie umowę z miedziową 
spółką i na jej mocy podda 
sprawdzianowi dostarczone 
przez rolników próbki. Ba-
danie gleby obejmie badanie 
jej kwasowości i zasobności 
w fosfor, potas i magnez. To 
nie wszystko: z laboratorium 
rolnik otrzyma też informa-
cję, czy na jego ziemi rolnej 
należy przeprowadzić wap-
nowanie. Zabieg ma popra-
wić jakość gleby.

– Myślę, że około 90% 
gleb będzie się nadawało do 
wapnowania – stwierdziła Ju-
styna Kozłowska. Jak zauwa-
żyła, ziemia obecnie – zwłasz-
cza na terenach górniczych 
– mają „słabe ph”, czyli są 

zbyt kwaśne. – Dlatego za-
leży nam, żeby jak najwięcej 
takich badań przeprowadzić. 

Z e  w s p a r c i a  KG H M 
w tej materii skorzystały 
ju ż g mina w iejsk a G ło -

gów i Jerzmanowa. Pęcław 
przystąpił do projektu po 
raz pier wszy. Trzeba do-
dać, że zabieg wapniowa-
nia również odbędzie się 
na koszt miedziowej firmy. 

Mirosława
 Bożyńska

Urząd Gminy Pęcław zaprosił rolników ze wszystkich sołectw na spotkanie.

Będą badać
glebę Po
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Temat zebrań 
z rolnikami, które 
odbywały się od 18 
do 21 sierpnia, był 
jeden: możliwości 
przebadania gleby 
na użytkach rolnych. 
To właśnie dlatego 
w spotkaniach 
uczestniczył 
przedstawiciel 
Okręgowej Stacji 
Chemiczno-Rolniczej 
z Wrocławia. 

Ziemniaki należą do roślin, które są średnio wrażli-
we na kwasowość gleby. Ale już rzepak, pszenica i 

kukurydza takiej ziemi nie lubią. Właśnie te rośliny 
– obok zbóż – przeważają w uprawach na terenie 

gminy Pęcław.
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Chronię płuca, nie palę
Powiat polkowicki rozpoczyna realizację projektu 
pod nazwą „Zapobieganie chorobie nowotworowej 
płuc poprzez poprawę dostępności do specjali-
stycznych badań medycznych oraz wielopoziomową 
edukację zdrowotną w powiecie polkowickim”. Na 
realizację różnorodnych zadań udało się pozyskać 
ponad 3 miliony złotych.

– W ramach projektu przewi-
dziano działania profi laktycz-
ne oraz informacyjno-eduka-
cyjne skierowane zarówno do 
młodzieży, jak i osób powyżej 
50 roku życia. Już przebada-
liśmy pierwszych 200 osób 

objętych programem i nie-
stety zdiagnozowano nowo-
twór u dwóch. Jak widać, taki 
program był nam potrzebny 
i cieszę się, że udało nam się 
pozyskać środki z tak zwane-
go „mechanizmu norweskie-

go”  – mówi starosta polkowic-
ki Marek Tramś. 
Projekt będzie realizowało 
Polkowickie Centrum Usług 
Zdrowotnych. 
Na 27 sierpnia zaplanowano  
konferencję prasową poświę-

coną projektowi. Będzie to 
jednocześnie jego inaugura-
cja. O wszelkich projektowych 
działaniach będziemy infor-
mować w kolejnych wydaniach 
„Kuriera”.

Kor

Niedzielne uroczystości rozpoczną się 
mszą świętą. Po jej zakończeniu barwny 
korowód przejdzie do grębocickiego par-
ku, gdzie odbywać się będzie ceremonia 
dożynkowa. Starostami tegorocznych do-
żynek będą Elżbieta Szczepańska z Rze-
czycy i Dariusz Wolski z Żabic.

– W ramach współpracy powiatu po-
lkowickiego i powiatu limanowskiego 
podczas Święta Plonu wystąpi gościnnie 
góralski zespół „Szczyrzycanie” – podkre-
śla starosta Tramś.  

Kilkudziesięcioosobowy zespół wystę-
pował min. w Piwnicy pod Baranami, Te-
atrze Rozmaitości, Teatrze Starym w Kra-
kowie oraz uczestniczył w Karnawale Gó-
ralskim w Bukowinie Tatrzańskiej. Wie-
lokrotnie górale reprezentowali Polskę 
na międzynarodowych festiwalach folk-
lorystycznych. „Szczyrzycanie” uczest-
niczyli również w oprawie artystycznej 
pielgrzymki Ojca Świętego Jana Pawła II 
w Starym Sączu.

Jak co roku odbędzie się konkurs na 
„Najładniejszy wieniec dożynkowy po-
wiatu polkowickiego”, ogłoszony przez 
starostę polkowickiego, w którym wezmą 
udział delegacje reprezentujące wszystkie 
gminy powiatu. Dożynkom towarzyszyć 
będą liczne atrakcje, m.in. stoiska gmin-
ne, na których prezentowane będą uroki 
poszczególnych gmin. Poza tym można 
liczyć na stoiska twórców ludowych i kier-
masz tradycyjnej polskiej żywności, a tak-
że występy zespołów folklorystycznych. 
Organizatorzy przygotowują również licz-
ne atrakcje dla dzieci. Na zakończenie wy-
jątkowa gwiazda wieczoru – Zakopower!

Konrad Kaptur

Dożynki to polski sposób na podziękowanie rolnikom za ich całoroczną pracę oraz jej owoce. Jest to ważne wydarzenie 
wieńczące żniwa. W powiecie polkowickim dożynki są rokrocznie wyjątkowo celebrowane.

W Grębocicach 
czekają na 
Święto 
Plonów
- Powiatowe Dożynki  
tradycyjnie co 
roku odbywają się 
w pierwszą niedzielę 
września i w tym roku 
zaprosił nas wójt 
gminy Grębocice 
p. Roman Jabłoński. 
Już dziś serdecznie 
zapraszamy 
mieszkańców 
6 września do 
wspólnego 
świętowania 
-informuje starosta 
polkowicki Marek 
Tramś. 
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 PRZEMKÓW  MICHAŁÓW

Już po raz piąty dzieci i młodzież 
z powiatu polkowickiego uczestniczyły  
w wymianie polsko-niemieckiej, 
zorganizowanej przez Dom Wczasów 
Dziecięcych  w Przemkowie.

To wartościowa  
wymiana  
młodzieży
Dziewięciodniowe wakacyjne spotkania dzieci 
i młodzieży w Przemkowie  i Sohland/Spree 
polegały na wspólnym poznaniu się, przełamaniu 
barier językowych oraz zwiedzeniu najciekawszych 
miejsc, w których przyroda w obszarze NATURA 
2000 współistnieje z rozwijającym się przemysłem 
górniczym Zagłębia Miedziowego.

W tym roku uczestnicy 
wymiany zrealizowali dodat-
kowo program „4x3 – pro-
sta sprawa!”, który został 
współfinansowany przez 
powiat polkowicki. Rezulta-
tem tego projektu było przy-
gotowanie materiałów pol-
sko-niemieckich do publika-
cji przewodnika z mapą po 
Przemkowskim Parku Kra-
jobrazow ym. Grupa pol-
skich i niemieckich uczest-
ników wzięła udział w mi-
ni-warsztatach fotograficz-
nych i dziennikarskich po-
trzebnych do wydania mapy 
z mini-przewodnikiem. Zo-
staną one przekazane do 
Domu Wczasów Dziecię-
cych oraz szkół i placówek 
oświatowych z terenu gmin 
Chocianów i  Przemków. 
Otrzymają je także burmi-
strzowie Chocianowa i Mal-
schwitz oraz starostwo po-
lkowickie. Część materiałów 
zostanie również przekaza-
na partnerowi Schullan-
dheime Kinderreisebuero 
podczas Jesiennego Jarmar-
ku Produktów Ekologicz-
nych w Wartha.

Każde takie wakacyjne 
spotkanie buduje pomiędzy 
uczestnikami silne relacje, 
które  w przyszłości poma-
gają promować lokalne śro-
dowisko powiatu polkowic-
kiego. Podczas „kolonii” 
przeprowadzono również 
takie projekty jak „Dzien-
nikarze na tropie przyrody”  
w Przemkowie oraz „Stare 
rzemiosło” w Sohland. Mia-
ły one na celu poruszenie te-
matyki  z zakresu zasobów 
przyrodniczo-kulturowych 
obu regionów oraz realiza-
cji zagadnień edukacji re-
gionalnej, zgodnie z przy-
słowiem „Cudze chwalicie, 
swego nie znacie”. W trakcie 
trwania spotkań można było 
zauważyć, jak młodzi Polacy 
i Niemcy odmiennie podej-
mują decyzje, ustalają i re-
alizują strategię, by wspólnie 
dojść do celu.

Tegoroczne programy 
wakacyjne zostały zorgani-
zowane przez Fundację Vita 
Regionem, Dom Wczasów 
Dziecięcych w Przemkowie 
oraz Schullandheime e.V.

Konrad Kaptur
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Wspólna fotografia uczest-
ników wymiany. 

 Watra oznacza ogień, 
przy którym kiedyś zasia-
dały całe pokolenia Łem-
ków, śpiewając i  rozma-
wiając w swoim ojczystym 
języku. Impreza nosi nazwę 
„Watra na Obczyźnie”, po-
nieważ rodzinnymi strona-
mi Łemków są Karpaty. I to 
właśnie z tęsknoty za uro-
kami Beskidu Niskiego zro-
dziła się potrzeba organi-
zacji Watry w Michałowie.

Ogromną popularno-
ścią cieszyły się łemkow-
skie lokalne zespoły, jak 
również koncerty zespo-
łów prezentujących muzy-
kę zupełnie innych obsza-
rów etnicznych. A wszystko 
to w najnowocześniejszych 
aranżacjach. W tym roku 
na scenie wystąpiły między 
innymi: Krambabula, Nadi-
ja, Bojky, Burjan, Tryswa-
wisim, Coolbaba, Prypa-
dok,  Lemko Tower, Zoria, 
Studenka oraz Roztoka, 
a także wiele innych grup.

Impreza odbywa się pod 
honorowym patronatem 
wojewody dolnośląskiego 
i starosty polkowickiego. 
Tego lata otwierał ją Hen-
ryk Czekajło, członek Za-
rządu Powiatu Polkowic-
kiego.  Konrad Kaptur

87-letni Michał Chabura po raz kolejny rozpalił watrę. Pomimo upałów na 
imprezę przybyło wiele osób, zarówno starszych jak i młodych, które kochają 
kulturę i dobrą łemkowską zabawę.

Łemkowski  
ogień zapłonął  
w Michałowie

– Cieszę się, że 
przyjechali nie 
tylko Łemkowie, 
dla których jest 
to okazja do 
wzmocnienia 
tożsamości 
narodowej, 
ale również 
sympatycy kultury 
łemkowskiej, 
folkowej – 
podkreśla Irena, 
która na Watrę 
przyjeżdża  
od kilku lat.

Impreza odbywa 
się pod honorowym 

patronatem wojewody 
dolnośląskiego 

i starosty 
polkowickiego. 

Występy łemkowskich zespołów wzbudziły 
powszechny entuzjazm widowni.

Jan Chabura po raz kolejny rozpalił płomień 
watry na polanie w Michałowie.
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W każdym 
z czterech 

turnusów bierze 
udział ponad 
dwadzieścioro 

dzieci.

Od 17 do 20 września 
w Polkowicach 
zaplanowano szereg 
ciekawych wydarzeń 
kulturalnych, które 
zaingurują nowy sezon 
artystyczny. Już dziś 
zapraszamy do wzięcia 
w nich udziału.

Inauguracja 
z przytupem
Wszystko rozpocznie się w czwartek 
(17.09). Wówczas na scenie w kinie 
zaprezentują się artyści z Teatru im. 
H. Ch. Andersena z dalekiego Lub-
lina. Przedstawią sztukę dla dzieci 
zatytułowaną „Zły pan”. 

Dzień później zaplanowano premierę 
fi lmową. Wówczas, także w kinie, będzie 
okazja do tego, aby obejrzeć fi lm „Karba-
la”, ukazujący tragiczne wydarzenia, do ja-
kich doszło w irackim mieście o tytułowej 
nazwie. Początek seansu o godzinie 20.30, 
a tego samego dnia o 18.00 zapraszamy 
na wernisaż wystawy zdjęć wykonanych 
w Malezji, Singapurze i Brunei przez pol-
kowiczanina Roberta Królikowskiego.

Sobota (18.09) z kolei upłynie pod 
znakiem muzyczno-teatralnym. Na 18.00 
zaplanowano koncert Basi Stepniak-Wilk 
z zespołem. Artystka potrafi umiejętnie 
grać na emocjach, a jej głos sprawia, że 
zatapiamy się w dźwiękach, zapominając 
o wszystkim innym. Doskonały nastrój 
podtrzymają zapewne dobrze w Polkowi-
cach znani i lubiani aktorzy z Teatru Pol-
skiego w Szczecinie. Wystawią oni sztukę 
„Mayday”, wielokrotnie nagradzaną i za-
wsze doprowadzającą do wybuchu salw 
śmiechu. Spektakl rozpocznie się o godz-
inie 20.00.

Zwieńczeniem wydarzeń w ramach 
„Weekendu z kulturą”, inaugurującego 
sezon artystyczny w Polkowicach, będzie 
projekcja fi lmu o dziejach Franza Jaschke, 
słynnego „Latającego mnicha”. Poprzedzi 
ją prelekcja znanego dziennikarza Leszka 
Mazana. Początek niedzielnego (19.09) 
wydarzenia o godzinie 17.00.

Bilety oraz karnety na „Weekend z kul-
turą” do nabycia w kasach Ośrodka Kultu-
ry, kinie oraz Galerii „Rynek 26.
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– Na początku dzieci dowie-
działy się, co to są dzieże, niecki 
i piec chlebowy. Dlaczego dzie-
je się tak, że z poszczególnych 
składników w yrasta w  piecu 
chleb i co trzeba zrobić, żeby cia-
sto było odpowiednio przygoto-
wane – mówiła pani sołtys. 

Dzieci dziarsko zabrały się 
do samodzielnego zagniatania 
ciasta. Dla wielu z nich nie była 
to nowość, bo brały już udział 
w warsztatach pieczenia chleba 
w poprzednich latach. 9-letnia 
Nadia z Biedrzychowej piekła 
swój bochenek już po raz trzeci. 

Ci, którzy mieli doświad-
czenie w zagniataniu ciasta na 
chleb, pomagali radą nowicju-
szom. W ten sposób po godzinie 
pracy małe bochenki były go-
towe. Można było posmarować 
je domowym smalcem lub ma-
słem, dodać ogórka małosolnego 
albo kremu czekoladowego. Bez 
względu na wybór, efekt był za-
wsze bardzo smaczny. Warsztaty 
w Pieszkowicach to tylko jedno 
z wielu wspaniałych wydarzeń, 
w których brały udział dzieciaki.

Do końca wakacji z półkolo-
nii organizowanych teraz przez 
SP 1 skorzysta ponad setka dzie-
ci. Tak duża frekwencja potwier-

dza, że warto realizować takie 
przedsięwzięcia.

To znakomite rozwiązanie 
dla tych, którzy nie mogli lub nie 
chcieli wyjechać podczas waka-
cji. SP 1 przygotowała dla dzieci 
atrakcyjny program letni. 

– W każdym z czterech turnu-
sów bierze udział ponad dwadzie-
ścioro dzieci w wieku od 5 do 10 
lat, m. in. uczniów szkół podsta-
wowych nr 1 i 3 oraz integracyj-
nej podstawówki z Jędrzychowa. 
Dla dzieci przygotowaliśmy bar-
dzo urozmaicony program. Każdy 
turnus zabieramy w jedno z cieka-
wych miejsc na Dolnym Śląsku. 
Nasi podopieczni odwiedzili już 
wrocławskie Afrykarium i Park 

Krasnali w Nowej Soli. Teraz pla-
nujemy rejs statkiem po Odrze, 
a z ostatnim turnusem odwiedzi-
my Wioskę Indiańską w Ostaszo-
wie – mówi Małgorzata Kawa, 
kierownik półkolonii.

Każdy grupa przez dwa dni 
jest gościem Polkowickiego Cen-
trum Informacji. Dzieci mogą 
tam skorzystać bezpłatnie z ba-
senów zewnętrznych, kina lub 
zajęć tematycznych. Ostatni, IV 
turnus, zakończy się 28 sierp-
nia. Dzieci są pod stałą opieką 
czterech wychowawców. Orga-
nizatorem półkolonii jest Szkoła 
Podstawowa nr 1 w Polkowicach. 
Projekt sfi nansowała gmina Po-
lkowice.  Konrad Kaptur

Pomysł organizacji półkolonii finansowanych przez gminę Polkowice w dwóch szkołach 
podstawowych okazał się strzałem w dziesiątkę. Dzieci, które korzystają z atrakcyjnych 
zajęć, są bardzo zadowolone.

Te półkolonie 
to jest super sprawa!

Pierwsza tura zajęć 
odbywała się w Szkole 
Podstawowej Nr 3. 
Wyjścia na basen, 
wycieczki, warsztaty. 
Nikt się nudził. 
W Pieszkowicach 
sołtys Alina Żmuda 
przeprowadziła bardzo 
ciekawe warsztaty 
pieczenia chleba.

Malowanie twarzy to jedna z ulubionych zabaw dzieci.
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Układanie klocków też sprawia dużą frajdę.
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Dwutygodnik samorządowy opublikował po raz kolejny ranking dochodów jednostek samorządu terytorialnego.  
W kategorii „miasta powiatowe” po raz kolejny triumfowały Polkowice.

Nasze miasto wygrywa ranking nieprzerwanie od 2001 roku, 
czyli od momentu, gdy został on opublikowany po raz pierwszy

– Miniony rok był dla Po-
lkowic wyjątkowy z uwagi na 
fakt, że udało nam się całko-
wicie spłacić dług. W Polsce 
to nie jest częsta sytuacja, 
by samorząd był wolny od 
zadłużenia. Staramy się od-

powiedzialnie podchodzić 
do gospodarki finansowej 
gminy, realnie planując do-
chody i wydatki tak, by nasi 
mieszkańcy zachowali wy-
soki standard życia, do któ-
rego przez lata, dzięki odpo-
wiedzialnemu zarządzaniu 
gminą, przywykli – mówi 
burmistrz Polkowic Wiesław 
Wabik.

Przy tworzeniu rankingu 
najbogatszych województw, 

miast wojewódzkich, miast 
na prawach powiatu, miast 
powiatowych, mniejszych 
miast oraz gmin wiejskich, 
pod uwagę brane są docho-
dy własne oraz subwencje 
poszczególnych samorzą-
dów, dzielone potem przez 
liczbę mieszkańców każdego 
z nich. Nie liczą się jedynie 
wpływy z dotacji celowych.

W Polkowicach w roku 
2014, z którego dane były 

podstawą do przygotowa-
nia rankingu, wynosił on 
6743,73 zł. Pozostałe miasta 
z Zagłębia Miedziowego za-
jęły dalsze pozycje – Lubin 
z dochodem 3328,74 zł zna-
lazł się na ósmym miejscu, 
a Głogów na 28. (dochód 
2947,46 zł).

W gronie miast na pra-
wach powiatu Legnica zna-
lazła się na 30. pozycji z do-
chodem 3560,64 zł.

Jeżeli chodzi o powiaty, 
to najzamożniejszym w na-
szym rejonie jest głogowski, 
który zajmuje 13. miejsce 
– 883,77 zł. Kolejne zostały 
sklasyfi kowane poza pierw-
szą setką: na 113. lubiński 
– 711,43 zł, na 142. złoto-
ryjski – 684,94 zł, na 186. 
legnicki – 647,11 zł, na 217. 
jaworski – 609,09 zł i na 263. 
– polkowicki – 528,34 zł. 

 •

– Jesteśmy specyfi czną gminą ze względu na nasze 
usytuowanie geografi czne. Podatki z KGHM stano-
wią znaczącą część naszych dochodów  – mówi bur-
mistrz Polkowic Wiesław Wabik.

W tegorocznym budżecie 
gminy Polkowice na różno-
rodne instrumenty wspar-
cia zatrudnienia w ramach 
Gminnego Banku Kadr za-
rezerwowano dwa miliony 
złotych. Początkowo wyda-
wało się, że ta kwota pozwoli 
zaspokoić wszystkie oczeki-
wania. Okazało się jednak, 
że popularność GBK jest tak 
duża, że w ciągu niespełna 
pięciu miesięcy wykorzy-
stano ponad milion złotych, 
a do końca roku pozostały 
jeszcze cztery miesiące.

– Duże zainteresowanie 
polkowiczan GBK bardzo 
nas cieszy. To dowód na to, 
że ten instrument jest po-
trzebny i spełnia swoje cele 
– mówi Wiesław Wabik, bur-
mistrz Polkowic.

P r z y p o m i n a m y,  ż e 
GBK przewiduje kilka form 
wsparcia zatrudnienia. Są 
to staże, szkolenia indywi-
dualne, jednorazowe środki 
na podjęcie działalności go-
spodarczej, refundacja sta-
nowisk pracy oraz wsparcie 
absolwentów szkół wyższych 
o kierunkach artystycznych.

Jeżeli chodzi o jednora-
zowe środki na rozpoczęcie 
działalności gospodarczej, to 
dzięki nim powstało kilka-
naście fi rm, między innymi 
firmy zajmujące się wynaj-
mem luksusowej limuzyny 
na śluby, wizualizacjami 3D, 

czy też studio fl orystyczne.
– Pomysł przyszedł na-

gle, z  głow y, tak po pro-
stu. Chciałam już rok temu 
otworzyć taką fi rmę, ale był 
problem ze wsparciem fi-
nansowym. Dzięki Gmin-
nemu Bankowi Kadr udało 
się otrzymać pomoc, która 
pozwoliła mi zrealizować ten 
pomysł. Wcześniej robiłam 
rozeznanie rynku. W pobli-
żu nikt takiej limuzyny nie 
ma, więc jestem pełna opty-

mizmu, że sobie poradzę – 
deklaruje Marzena Puzio, 
właścicielka fi rmy VIP.CAR, 
zajmującej się wynajmem 
luksusowej limuzyny marki 
lincoln.

Entuzjazmu nie brakuje 
też Sławomirowi Turlińskie-
mu. Ten znany polkowicza-
nin – członek zespołu „The 
Postman”, który od blisko 20 
lat występuje na scenach Pol-
ski, a także poza jej granica-
mi, grając utwory legendar-

nej grupy z Liverpoolu The 
Beatles – postanowił otwo-
rzyć studio fl orystyczne. 

– Mniej więcej trzy lata 
temu postanowiłem wraz 
z żoną, że musimy coś zmie-
nić w naszym życiu. Moja 
praca zawodowa utrudniała 
mi funkcjonowanie w zespo-
le, a poza tym nie do końca 
mnie satysfakcjonowała. Po-
myśleliśmy, że studio fl ory-
styczne to jest to. Postawili-
śmy na edukację. Ukończy-

liśmy specjalistyczna szkołę 
i dziś doskonale wiemy, na 
czym polega ten biznes – 
mówi Sławek. 

Na początku działalności 
przedsiębiorcy towarzyszy 
olbrzymi entuzjazm i wiara 
w to, że studio florystyczne 
okaże się strzałem w dzie-
siątkę. Przyznaje, że wsparcie 
z Gminnego Banku Kadr było 
czymś w rodzaju katalizatora, 
bez którego start nowego biz-
nesu zostałby zapewne opóź-
niony, choć ostatecznie i tak 
by z pewnością nastąpił.

Konrad Kaptur

Unikatowy w skali Polski program finansowany ze środków gminy Polkowice przynosi zamierzone efekty. W ciągu niespełna 
pięciu miesięcy od uruchomienia platformy internetowej Gminnego Banku Kadr pracę znalazło już kilkadziesiąt osób.

GBK daje pracę, 
wspiera przedsiębiorczość
Program powstał 
po to, by ułatwić 
polkowiczanom 
znalezienie 
zatrudnienia, a także 
stworzyć szansę na 
jego zmianę. Blisko 
pięć miesięcy to 
odpowiedni czas ku 
temu, by przedstawić 
pierwsze efekty 
działania programu. 
A te są imponujące. 
Platformę 
internetową, która 
jest głównym 
elementem GBK, 
odwiedzono w tym 
czasie ponad 180 
tysięcy razy. Jest na 
niej zarejestrowanych 
ponad 600 
użytkowników, a ofert 
pracy znajduje się 
tam ponad 60. Te 
liczby najlepiej oddają 
skalę zainteresowania 
platformą.
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Przypominamy, 
że GBK 

przewiduje kilka 
form wsparcia 
zatrudnienia. 

Marzena Puzio wraz z synem przy luksusowym lincolnie, który można
u niej wynająć na różne okazje. 
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Jednym z nich jest projekt pn. „Wakacyjne spotkanie 
z legendami”, który otrzymał dofinansowanie 
w wysokości 3 156,00 zł. Jego realizatorem jest grupa 
nieformalna „Świetlicowe w akcji”, w imieniu której 
wniosek złożył Chocianowski Ośrodek Kultury. 
Głównym celem projektu jest zagospodarowanie czasu 
wolnego podczas wakacji dla dzieci mieszkających 
w mniejszych miejscowościach (Chocianowiec, Parchów 
i Żabice) w gminie Chocianów. Przedstawione spektakle 
teatralne oparte na znanych legendach historycznych 
mają za zadanie przenieść najmłodszych widzów 
w podroż w mityczną przeszłość, natomiast warsztaty 
dają im wiedzę w zakresie legend historycznych oraz 
umiejętności odgrywania ról na scenie. Ponadto ze 
środków pochodzących z dotacji zostały zakupione gry 
edukacyjne, które pozwolą dzieciom na dodatkowy 
rozwój i rozrywkę. 
Do końca realizacji projektu, tj. do 30 września br. 
w wymienionych świetlicach  prowadzone są zajęcia 
i zabawy dla dzieci i młodzieży z wykorzystaniem zaku-
pionych gier.
Wszyscy zainteresowani udziałem w projekcie mogą 
kontaktować się z koordynatorką projektu – z panią 
Krystyną Matkowską (tel. 726058 922).

Drugim przedsięwzięciem jest projekt pn. „Lustrzane 
odbicie”, którego wnioskodawcą i realizatorem jest 
Uczniowski Klub Sportowy przy Szkole Podstawowej 
w Chocianowie. 
Głównym celem tego skierowanego do dzieci i ich 
rodziców projektu jest propagowanie rodzinnej edukacji 
ruchowej przez co zwiększyć ma się integracja człon-
ków rodziny - w imię zasady „Rodzina, która razem się 
bawi, jest trwała”. Celem projektu jest też wyrobienie 
zarówno w dzieciach jak i w dorosłych cech takich jak 
systematyczność, obowiązkowość, odpowiedzialność, 
a także podniesienie ogólnej sprawności fizycznej oraz 
integracja społeczności lokalnej. W ramach projektu 
odbywać się będą m.in. warsztaty gry w badmintona 
czy seminarium na temat właściwego odżywiania. 
Klub na realizacje projektu otrzymał dofinansowanie 
w wysokości 6 000,00 zł.  
Osoby zainteresowane udziałem w projekcie mogą 
kontaktować się z koordynatorem projektu – panem 
Danielem Bukowskim (tel. 609 565 806).
W aktualnej edycji dofinansowanie otrzymało jeszcze 7 
innych projektów z obszaru „Wrzosowej Krainy”.

***
„Działaj Lokalnie” to program finansowany przez Pol-
sko-Amerykańską Fundację Wolności, a realizowany 
przez Akademię Rozwoju Filantropii w Polsce (ARFP) we 

współpracy z Fundacją „Wrzosowa Kaina”. 
Celem Programu jest inicjowanie współpracy miesz-
kańców na rzecz dobra wspólnego. Dzięki temu realizo-
wane projekty mają bardzo szerokie i pozytywne od-
działywanie. Nie sposób wymienić wszystkich ich zalet, 
ale z całą pewnością projekty te rozwijają aktywność 
społeczną, uczą postaw prospołecznych i wspólnego 
działania, wzmacniają więzi międzyludzkie, zachęcają 
do rozwijania swoich pasji i zapewniają atrakcyjne 

możliwości spędzania czasu, przełamują bariery między-
pokoleniowe, promują miejscowości, uczą troski o śro-
dowiska lokalne, podtrzymują tożsamość i tradycję. 
Jednym słowem, są dobrymi praktykami, które warto 
naśladować!
Zapraszamy też do odwiedzenia naszej strony www.
wrzosowakraina.pl.
 Ewa Baran
 Koordynatorka Programu

Dofinansowano ze środków Programu „Działaj Lokalnie IX” Polsko-Amerykańskiej Fundacji Wolności realizowanego przez Akademię Rozwoju  Filantropii w Polsce

W tym roku realizowana jest trzecia 
już odsłona Programu „Działaj Lokal-
nie”. Tym razem do dofinansowania 
wybrano 9 projektów na łączną kwotę 
41 800,00 zł, w tym 2 przedsięwzięcia 
z terenu gminy Chocianów. 

działają lokalnie 
Po raz kolejny 
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OS. GWARKÓW, KRUPIŃSKIEGO

Drugi w historii piknik 
mieszkańców centrum 

miasta urozmaicały 
m.in. pokazy umiejętno-

ści karateków, bokserów, 
strażaków, pokaz ratow-

nictwa medycznego 
i występ grupy rekon-

strukcyjnej Wojska 
Polskiego. Dzieci smako-

wały darmową watę 
cukrową, a dorośli 

rywalizowali w mistrzo-
stwach w jeździe na 

rowerach stacjonarnych.

Medyczne wsparcie  
za darmo
Porady ortopedyczne, urologiczne, dermatologiczne, mam-
mografia i nauka udzielania pierwszej pomocy – to tylko nie-
liczne punkty „Pikniku dla zdrowia”, jaki dla mieszkańców 
wszystkich osiedli przygotowało w ubiegłym roku Polkowickie 
Centrum Usług Zdrowotnych. Wówczas z porad lekarzy spe-
cjalistów skorzystało ponad 4700 osób. Jak się dowiedzieli-
śmy, impreza ma szansę odbyć się także w tym roku. Akces już 
zgłosiły rady osiedli Dąbrowskiego, Hubala, Centrum i Sien-
kiewicza. Urzędnicy w magistracie czekają na decyzję pozo-
stałych rad, by móc zaplanować kolejny zdrowotny piknik.

Z kalendarium polkowickich rad osiedlowych.

Pod znakiem pikników
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Wrocławski ogród zoologiczny nieustająco cieszy 
się zainteresowaniem polkowiczan. Nic dziwnego: 

to jedyne zoo w kraju, w którym znajduje się 
i afrykarium, i oceanarium. W tym roku ogród 

obchodzi 150-lecie istnienia i przygotował 
dodatkowe atrakcje dla zwiedzających. 
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Po raz kolejny okazało się, że dla najmłodszych 
najciekawsze są te zwierzęta, które można…  

dotknąć. (oprac.mb)

Wakacje zbliżają się ku końcowi, mieszkańcy wracają z urlopów – a to najlepszy czas na 
organizację osiedlowych pikników. Festynowy sezon rozpoczęła 1 sierpnia rada osiedla 
Sienkiewicza, a zakończą 5 września rady Hubala i Dąbrowskiego. Jedną z atrakcji podczas 
pierwszej z tych imprez był konkurs pomysłów na najciekawsze zajęcia, które dla swoich 
mieszkańców mogłaby jeszcze zorganizować rada osiedla. Propozycje padały różne: od 
wycieczki za granicę, przez pokaz mody, badania dla seniorów po wybory miss osiedla. 

Do konkursów, przygotowanych 
przez organizatorów w różnych 

kategoriach wiekowych, stawiało 
się wielu chętnych.

Kącik dla maluchów: tu można było pomalować 
sobie twarz lub ułożyć malowankę z piasku.

Pan Darek odpowiadał na pytania 
z zasad segregacji odpadów. Jego wiedzę 
weryfikowała przewodnicząca rady 
Agnieszka Gruszczyńska.

Zapowiedź konkursu „Wymyśl 
atrakcję i wygraj nagrodę”.
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Chocianów i Przemków już plony uczciły, ale większość 
gmin w naszym regionie przygotowała uroczystości pod 
koniec miesiąca. 

Nowoczesne spychy 
na „Żelaznym Moście” .

Szybciej 
pracują
i tak nie kopcą 
Ważą po 40 ton i na raz mogą 
przepchnąć aż 12 metrów sześ-
ciennych materiału. Nowe spychar-
ki tylko z wyglądu przypominają 
dotychczas używane maszyny.

– Ich jakość, wykonanie i zastosowa-
ne rozwiązania są o niebo lepsze – ocenił 
Andrzej Rączkowski, sztygar zmianowy 
z Zakładu Hydrotechnicznego. 

Po wymianie na pewno mniej będzie 
awarii, a co ważniejsze – zwiększy się wy-
dajność pracy. 

Dużo wygodniej niż poprzednio będą 
też mieli operatorzy maszyn. Na jednej 
ze spycharek zamontowano system ni-
welacji terenu 2D, który pozwala na auto-
matyczną pracę maszyny. – „Wystarczy” 
założyć monitor, lustro, ustawić laser, 
przełączyć na automat i spycharka sama 
sobie ustala poziom niwelacji terenu – 
przyznał operator Jerzy Majewski. – Na 
stare lata przyszło mi pracować fajną ma-
szyną: sama jedzie, kabina wyciszona, 
radyjko gra…

Spycharki – pracujące na dwie 
zmiany i obsługiwane przez ośmiu pra-
cowników – będą przeznaczone przede 
wszystkim do zadań związanych z for-
mowaniem zapór na „Żelaznym Mo-
ście”. Każdego roku w koronę zapór 
zostaje wbudowane ponad 300 tys. m 
sześc. skały poflotacyjnej. Nadbudo-
wywana zapora ma długość ok. 600 
metrów, układa się ją warstwami skały 
po pół metra. 

Na inwestycji Zakładu Hydrotech-
nicznego skorzysta też środowisko. Spy-
charki są wyposażone w silniki o niskiej 
emisji dwutlenku węgla do atmosfery.

(oprac. mb/KGHM) 

KGHMCHOCIANÓW

REGION
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Nowe maszyny mają moc 340 
koni mechanicznych materiału 
i mogą rozpędzić się nawet do 

prędkości 11 km na godzinę.

Świętowanie rozpoczęła tra-
dycyjnie msza w kościele para-
fi alnym pw. św. Jacka. Po nabo-
żeństwie uczestnicy dożynek – 
mieszkańcy i zaproszeni goście 
– przeszli korowodem na boisko, 
gdzie odbyła się dalsza część cere-
monii: częstowanie chlebem z te-
gorocznych zbóż i konkurs na naj-
piękniejszy wieniec dożynkowy. 

Na zwycięzcę czekał czek o war-
tości 800 zł.

Nie  m n ie j  w id ow iskow a 
była rekreacyjna część imprezy. 
Oprócz występów na scenie, pu-
bliczność miała okazję kibicować 
sołectwo w zawodach w przecią-
ganiu liny, w slalomie taczkami na 
torze przeszkód i w rzutach kalo-
szem na odległość.  (mb) 

Dożynki 2015

29 sierpnia odbędą się dożyn-
ki gminy Radwanice, dzień póź-
niej dożynkować będą mieszkańcy 
gmin Jerzmanowa, Pęcławia, Ga-
worzyc (w Koźlicach) i Grębocic 

(w Rzeczycy). Wieńce dożynkowe, 
które wygrają gminne konkursy 
„piękności”, zobaczymy ponow-
nie na dożynkach powiatowych 6 
września. 

Wśród imprez, które zapla-
nowano jeszcze podczas wakacji, 
warto wspomnieć o zapowiada-
nym na 29 sierpnia festynie ro-
dzinnym w Trzmielowie (gm. Cho-

cianów). Będzie to „Zakończenie 
Łemkowskiego Lata 2015”. Orga-
nizatorami spotkania są sołectwo 
Trzmielów oraz parafia prawo-
sławna Świętej Trójcy w Lubinie. 
W programie znalazły się gry i za-
bawy sportowe, mecze piłkarskie, 
grill i ognisko z kiełbaską, a także 
smakowanie regionalnych potraw 
łemkowskich.   (mb)

Święto plonów w gminie Chocianów.

Wieńce i kalosze

Karol Moroz i Janina Horoszczak byli starostami 
tegorocznych dożynek gminnych. Odbyły się 
w Pogorzeliskach, tam też mieszkają gospodarze 
dożynek. 
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Dumni i radośni gospodarze 
gminnych dożynek. Bochen 

chleba trzyma sołtys Pogorze-
lisk, Józefa Kleszczyńska.

Zwycięski wieniec wykonały 
panie z koła gospodyń wiej-
skich w Trzebnicach. Prezento-
wały go szefowa koła Ewa 
Marzec (z lewej) i sołtys Halina 
Kowalska (po prawej).
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PRZEMKÓW

Najpiękniejszy 
wieniec 

– po raz kolejny 
z rzędu – uplotły 

Szklarki.

Krępa czekała ponad 30 lat, by znowu witać dożynkowych gości.

Świętowanie 
w Gminie Przemków 
W niedzielę 23 
sierpnia świętowała 
cała gmina, ale przede 
wszystkim 
mieszkańcy wsi 
Krępa, którzy 
– na czele z Janem 
Matuszakiem 
– dołożyli wszelkich 
starań, żeby imprezę 
wspominano długo 
i mile. Przybyłych 
już po drodze witały 
specjalnie przybrane 
domostwa.

Na tegorocznych dożyn-
kach gminy Przemków swoje 
plony zdecydowało się pokazać 
sześć sołectw. Najpiękniejszy 
wieniec – po raz kolejny z rzędu 
– uplotły Szklarki, natomiast 
laury za najciekawsze stoisko 
przypadły gospodarzom, czy-
li Krępie. Goście z zaintereso-
waniem i podziwem oglądali 
także ekspozycje, przygotowa-
ne przez innych uczestników, 
m.in. prace tkackie. 

Gminne święto nie mogło 
się, oczywiście, obyć bez wystę-
pów rodzimych kapel i zapro-
szonych zespołów. Wystąpiły 
„Przemkowianki”, „Marzenie”, 
zespół taneczny „Cykady” oraz 
Przemkowska Orkiestra Dęta

Dodajmy, że starostami do-
żynek w Krępie byli Renata Te-
sarska oraz Robert Cosek, któ-
ry na swoim 15-hekatorwym 
gospodarstwie specjalizuje się 
w uprawach zbóż. Czy plony 
w tym roku można uznać za 
udane? Powodów do narzekań 
rolnikom nie brakuje, ale zapo-
mniano o nich podczas świę-
ta. Jak usłyszeliśmy, dawno tak 
udanych dożynek nie było…

(red)

Piosenka 
dożynkowa
A nasz nowy burmistrz
ze wszystkiem się mota,
tu utnie, tam doda,
aby szła robota.
(…)
Wy, szanowni radni,
z rozsądkiem działajcie
i do większych długów,
oj, nie dopuszczajcie!
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Krępa przywitała dożynkowych gości suto zastawionym stoiskiem.

Dożynkowe wieńce. Pierwszy z lewej 
– ten najpiękniejszy.

Panie z Wioski Czerwonego Kapturka przygoto-
wały przyśpiewki, w których „dostało” się 

i włodarzom gminy, i policji, a nawet służbie 
zdrowia. Fragment powyżej.

Bochny zgodnie ze zwyczajem poświęcono, 
pokrojono i rozdano wśród gości.

Maria 
Harabin, 
autorka 

tekstu 
piosenki
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Wolontariusze z KGHM znów zapraszają do udziału w charytatywnej akcji.  

Dla Dawida pobiegną
po „Żelaznym Moście”

Trasa biegu wokół zbiornika 
wyniesie 7 km.

– Ten medal chciałbym 
zadedykować wsz ystkim 
górnikom, a w szczególności 
tym z okręgu miedziowego. 
Pochodzę z górniczej rodzi-
ny. W kopalni pracowali moi 
pradziadkowie, dziadkowie, 
a obecnie pod ziemią pracu-
ją ojciec, brat, wujek i kuzyn. 
Ja bardzo ciężko haruję na 
basenie, ale wiem, że nigdy 
nie „przebiję” ich trudu i po-
święcenia. 

Przypomnijmy, że Rado-
sław Kawęcki pochodzi z Ja-
czowa w gminie Jerzmanowa. 
Jest niekwestionowanym ido-
lem uczniów jerzmanowskich 
szkół. Na mistrzostwach 
świata w Kazaniu w dosko-

nałym fi niszu i za-
ciętej walce na 
ostatnich pięć-
dziesięciu me-
trach uległ tyl-
ko Australijczy-
kowi Mitchello-
wi Larkinowi.

– Trzeba się cie-
szyć ze srebra. Dziękuję 
moim rodzicom, przyja-
ciołom, bratu, trenero-
wi i sponsorom, którzy od 
lat mnie wspierają. Jestem 
szczęśliwy, że moja przygo-
da z pływaniem trwa, że zdo-
bywam medale dla Polski 
i obym mógł się tym cieszyć 
jak najdłużej – powiedział 
„Kawa”. (oprac. mb)

Piękny gest Radosława Kawęckiego. Zdobył medal i dedykował go naszym górnikom.

„Kawa” wicemistrzem świata!
Pływak Radosław 
Kawęcki wywalczył 
srebrny medal 
w wyścigu na 200 m 
stylem grzbietowym 
w zawodach, które 
niedawno odbyły 
się w Kazaniu. Oto 
co między innymi 
powiedział sportowiec 
po wygranej:

Sponsor 
Radosława 
Kawęckiego 
gratuluje 
polskiemu  
pływakowi   
srebrnego  
medalu  
Pływackich  
Mistrzostw Świata. Fo
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– Nigdy 
nie przebiję 

ich trudu 
i poświęcenia 
– Radosław 

Kawęcki.

Uczestnicy będą klasyfi -
kowani w czterech katego-
riach: kobiety i mężczyźni 
mieszkańcy gminy Rudna, 
kobiety i mężczyźni miesz-
kańcy gminy Grębocice, ko-
biety i mężczyźni mieszkań-
cy gminy Polkowice oraz kla-
syfikacja generalna kobiet 
i mężczyzn.

Zapisy przez stronę in-
ternetową www.rcslubin.
pl trwają do czwartku 27 
sierpnia. Chętni będą mogli 
zgłosić swój udział również 

w dniu zawodów w biurze or-
ganizatora do godz. 13.00. 
Opłata startowa za bieg wy-
nosi 20 zł i – podobnie jak 
w innych charytatywnych 
przedsięwzięciach KGHM 
– wszystkie wpłaty z wpiso-
wego zostaną przekazane na 
pomoc dla chorego dziecka. 
Bieg wokół „Żelaznego Mo-
stu” zorganizowano z myślą 
o chłopcu z Rudnej.

– Mały Dawid Witczak 
urodził się z  przepukliną 
oponowo-rdzeniową i wo-

dogłowiem. Dziecko potrze-
buje stałej opieki i dalszego 
kosztownego leczenia. Nie 
bądźmy obojętni, pomóżmy! 
– zaapelował Bogusław God-
lewski, koordynator wolon-
tariatu w KGHM i organiza-
tor biegu.

Przewidziano, że w bie-
gu może wziąć udział mak-
symalnie 250 zawodników. 
O udziale decyduje kolejność 
wpłat. 

Dodajmy, że opłatę na-
leży wnieść przelewem na 

konto: Fundacja Dzieciom 
„Zdążyć z Pomocą”, ul. Ło-
miańska 5, 01-685 Warsza-
wa, Bank BPH S.A. 15 1060 
0076 0000 3310 0018 2615, 
16397 Witczak Dawid (Pa-
rachoniak) darowizna, imię 
i  nazwisko Bieg Żelazny. 
Wpisowe jest bezzwrotne 
i nie ma możliwości przenie-
sienia go na inną osobę. Po 
tym terminie opłaty przyj-
mowane będą tylko w dniu 
biegu przy odbiorze pakie-
tów.  (oprac. mb)

Impreza – Pierwszy Charytatywny Bieg Terenowy 
po Żelaznym Moście – odbędzie się w ostatnią 
wakacyjną sobotę, 29 sierpnia. Mogą w niej wziąć 
udział nie tylko biegacze, ale również osoby 
z kijkami nordic walking.
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W pomieszczeniu nowej si-
łowni, która już niebawem zosta-
nie oddana do użytku, rozpoczęto 
właśnie instalowanie elementów 
wentylacji – niezbędnej przy tego 
typu przedsięwzięciu.  Będzie to 
zwieńczenie wcześniejszych prac 
obejmujących aranżację całego 
pomieszczenia oraz zakup  i in-
stalacje najnowocześniejszego 
sprzętu � tness oraz sprzętu mul-
timedialnego. Tak przygotowa-
na  i wyposażona siłownia już 
wkrótce będzie miała szansę stać 
się prawdziwym centrum ak-
tywnego wypoczynku oraz miej-
scem spotkań miłośników spor-
tów siłowych, z którego wszyscy 
użytkownicy będą dumni. Nowa 
siłownia stworzy również uni-
kalną w skali regionu możliwość 
„kompletnej” rekreacji – podczas 
jednej wizyty Klienci będą mogli 
skorzystać m.in. z siłowni, basenu, 
zajęć � tness  oraz saun i solariów. 
Powstająca właśnie siłownia jest 
częścią trwającego już od kilku-
nastu miesięcy modernizacyjne-
go projektu pn. „Polkowicki raj 
– Aquapark w nowym wydaniu”, 

dzięki któremu Aquapark ulega 
technologicznej metamorfozie. 
Aby uwidocznić skalę, na jaką za-
krojony został cały projekt, wy-
starczy spojrzeć na listę prac, 
które do tej pory zostały już po-
czynione: wyremontowano pokry-
cie dachowe obiektu, wyremon-
towano zjeżdżalnię wewnętrzną 
oraz pontonową, wymieniono 
whirpoole oraz elementy klima-
tyzacji, a także zmodernizowa-
no elementy węzłów cieplnych 
odpowiedzialnych za sterowanie 
ogrzewaniem podłogowym. Do 
bardziej spektakularnych  z pew-
nością zaliczyć można wdrożenie 
nowoczesnego systemu obsługi 
klienta. Dzięki niemu Goście ko-
rzystają już z nowoczesnych bra-
mek ulokowanych przy kasach 
i na hali basenowej oraz z nowych 
niebieskich transponderów. Nowy 
system umożliwia także bezgo-
tówkową płatność w Aqua Barze 
-  od tej pory informacja o na-
szych zakupach zostaje zapisana 
właśnie na popularnym „zegarku”,  
po czym płatności dokonuje się 
dopiero przy kasie. Szybko i wy-

godnie. Chlubą Aquaparku  jest 
od niedawna gruntownie zmo-
dernizowana, również w ramach 
projektu, strefa saun. Miłośnicy  
gry w bilard oraz gry w bowling 
korzystają z odnowionych i do-
posażonych sal, a pacjenci przy-
chodni – nowego sprzętu.  Po-
nadto, w całym obiekcie wymie-
niono większość kamer będących 
częścią systemu monitoringu na 
nowe, co z pewnością przysłuży 
się poprawie bezpieczeństwa.  To 
oczywiście tylko część prac, jakie 

już wykonano. Projekt jest wciąż 
realizowany, a jego głównym ce-

lem jest stałe podtrzymywanie 
wysokich standardów, jakich 
oczekują Klienci Aquaparku. To 
właśnie chęcią zapewnienia 
Gościom wysokich standardów 
oraz troską o ich komfort i bez-
pieczeństwo podyktowana jest 
coroczna przerwa technolo-
giczna. W jej trakcie odbywa się 
cały szereg często niezauważal-
nych, lecz bardzo istotnych dla 
prawidłowego funkcjonowania 
obiektu prac. Przerwa  to jeden 
z nielicznych momentów, kiedy 
woda z wszystkich niecek ba-

senowych zostaje wypompowa-
na. Dzięki temu możliwy jest ich 
dokładny przegląd oraz konser-
wacja. Sprawdzeniu  pod kątem 
prawidłowego działania poddane 
zostaną także wszelkie urządze-
nia elektryczne  i wodociągowe. 
Warstwa wizualna obiektu, a więc 
kwiaty oraz ozdoby, także docze-
kają  się uzupełnienia i odświeże-
nia. Harmonogram prac przewidu-
je, iż potrwają one do 22 września 
tak, aby w środę 23 września od-
restaurowaną halę udostępnić już 
Klientom. 

Aquapark kontynuuje
proces intensywnych zmian

Wraz z początkiem września w polkowickim Aquaparku rozpocznie się coroczna 
przerwa technologiczna, podczas której przeprowadzony zostanie gruntowny 
przegląd całego obiektu. Niedługo po jej zakończeniu polkowicki park wodny 
odda w ręce swoich Klientów nowoczesną siłownię.

Nowoczesne bramki  są częścią zmodernizowanego 
systemu obsługi klienta

Pachnący nowością sprzęt czeka 
już na pierwszych Gości nowej 
siłowni

Na Pocztówki legnickie skła-
dają się cztery dwunastowier-
szowe poematy: Legnica, Eu-
ropa, Ameryka i Świat. Książka 
ukazała się nakładem katowic-
kiego Wydawnictwa FA-art, 
a swoją premierę miała pod-
czas Imienin Jana Kochanow-
skiego w Warszawie, gdzie au-
tor spotkał się z czytelnikami. 
Oto, co o nowym zbiorze po-
wiedzieli dwaj inni polscy po-
eci, prezentujemy też fragment 
jednego z wierszy. Zachęcamy 
do lektury całego tomu.

„To świetna książka, do-
skonale  skomponowana, bo-

gata w niuanse psychologicz-
ne, liryczne, filozoficzne. Od 
tych wierszy nie można się ode-
rwać i da się je czytać na różne 
sposoby. Czytelnicy o nawet 
sprzecznych poglądach będą 
w stanie odnaleźć się w tym ję-
zyku, w tej inteligencji i w tej 
melancholii” – Karol Mali-
szewski. 

„Proponowano mi już 
wiele, ale nigdy wszystkiego. 
Poemat Świat Grzegorza To-
mickiego czytam jako tekst 
na miarę Czterech kwartetów 
T.S. Eliota” - Dariusz Ciupiń-
ski. 

Nowy książka poetycka Grzegorza Tomickiego.

Pocztówki legnickie
Miło nam poinfor-
mować, że nasz redak-
cyjny kolega Grzegorz 
Tomicki opublikował 
właśnie nowy – po wielu 
latach – tom wierszy. 

Świat (fragment)

Kilka słów o nadmiarze: z radością jest tak,
że najpierw jej nie ma, a potem jest jej za dużo.
Najpierw jej brakuje, a potem brakuje wszystkiego
poza radością, która rozsadza ten świat od środka.

Radość jest jak miłość. Rozsadza ten świat od środka
i to tak dokumentnie, że trzeba go stwarzać od nowa
i tak od zrywu do zrywu. Aż któregoś dnia nic 
się nie stwarza i mówi się wróć, zrób się świecie

takim, jakim raz już byłeś, ale się skończyłeś.
Miłość jest jak koniec. Kończy się razem ze światem,
ale to jeszcze nie koniec świata. Mówi się koniec 
z nami i kocha się dalej, bo się kocha ten trud.
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Autor na Imieninach 
Jana Kochanowskiego 

w Ogrodzie Krasiń-
skich w Warszawie.

reklama
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Dla kogo 
internet?  
Dla kogoDla kogo
internet?  internet?  
Dla kogo
internet?  
Dla kogoDla kogo
internet?  
Dla kogo
internet?  
W nadodrzańskiej gmi-

nie Pęcław uroczyście 
i z błyskiem laserów 
zakończono realizację 
inwestycji infrastruk-
turalnej, dzięki której 
na terenie całej gminy 

dostępny jest szerokopasmowy internet. Ko-
rzystając z możliwości dofinansowania budowy 
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w za-
kresie tworzenia i umożliwienia dostępu do in-
frastruktury szerokopasmowego internetu, gmi-
na wybudowała radiową sieć, a pierwszych 200 
mieszkańców ma zapewniony darmowy montaż 
odbiorników. Wartość inwestycji przekroczyła 
500 tys. zł, a internetowa sieć jest tak pomyśla-
na, by kolejni chętni mieszkańcy mogli zostać do 
niej przyłączeni bez inwestycji. Po zakończeniu 
budowy opiekę nad siecią, jej eksploatację oraz 
obsługę korzystających z internetu mieszkańców 
gmina powierzyła spółce OrNet – operatorowi 
telekomunikacyjnemu działającemu w wielu dol-
nośląskich gminach.  OrNet reprezentuje zatem 
gminę przed mieszkańcami w zakresie zawiera-
nia w imieniu gminy umów z klientami na dosta-
wę usług oraz dostarczania usług internetowych. 
Spółka utrzymuje i eksploatuje sieć, przyjmuje 
zgłoszenia użytkowników o pojawiających się 
problemach i je rozwiązuje, dba o ciągłość i wy-
soką jakość usług. 

OrNet ma swoją siedzibę w Lubinie przy ul. Od-
rodzenia 11, ale beneficjenci mogą  być także 
obsłużeni telefonicznie (infolinia: 801 01 44 220) 
lub za pomocą poczty elektronicznej: 
internet@ornet.com.pl 

Możliwości wybudowanej sieci są imponujące. 
Instytucja finansująca projekt określiła minimal-
ną przepływność sieci na poziomie 30Mb/s, co 
oznacza, że z takiego szerokiego pasma dostępu 
do internetu mogą korzystać mieszkańcy. Aktual-
nie możliwości sieci nie są wykorzystane w pełni. 
Podstawową usługą jest internet o „szybkości” 
7Mb/s. Ceny usług za korzystanie z internetu 
ustala gmina. Kwota ta została ustalona tak, by 
można było pokryć wszystkie koszty sieci takie 
jak energia elektryczna, ubezpieczenie sieci, 
koszty napraw, dostęp do krajowego internetu, 
koszty współpracy z uprawnionymi organami itp. 

Tak to więc gmina Pęcław została kolejnym dol-
nośląskim samorządem, który dzięki własnym 
zabiegom i wsparciu z Unii rozwiązał skutecznie 
problem z dostępem do internetu dla swoich 
mieszkańców. 

Wszystkich chętnych do skorzystania z internetu 
zapewnionego przez gminę Pęcław zapraszamy 
na stronę internetową spółki OrNet:  
www.ornet.net.pl 
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